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Projektu finansē Mediju atbalsta fonds no Latvijas valsts budžeta līdzekļiem. 
Par publikāciju saturu atbild SIA “Kurzemes Vārds”.
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Šogad pirms jaunā mācību 
gada sākuma Liepājas sko-
lās rosība ir maza, redakcijai 
apliecina izglītības iestādēs. 
Lielu investīciju ar Eiropas 
naudas piesaisti nav, teic arī 
Izglītības pārvaldē. Līdz ar 
to skolas, kurām budžetā lī-
dzekļu pieticis, izvēlējušās 
dažas telpas atsvaidzināt pēc 
pašu ieskatiem. Pirmsskolas 
izglītības iestādēs aktivitāte 
gan ir lielāka. Tā arī jābūt, 
skatoties uz izstrādāto at-
tīstības programmu, kas 
apstiprināta pirms aptuveni 
diviem gadiem. Ne bez grūtī-
bām, taču remontdarbi notiek 
arī Dienvidkurzemes novada 
izglītības iestādēs.

Finansējums –  
pieticīgs

“Kurzemes Vārdam” Jāņa 
Čakstes Liepājas pilsētas 10. vi
dusskolas direktore Inta Freiber
ga pastāstīja, ka pašlaik vienā 
telpā vēl notiek remontdarbi, ko 
plāno pabeigt līdz mācību gada 
sākumam. “Mums vēl joprojām 
viss notiek, bet tie ir pašu veiktie 
darbi. Mēs šobrīd labiekārtojam 
dizaina un tehnoloģiju kabinetu. 
Šobrīd gan nevaram rādīt foto
grāfijas, jo viss vēl ir procesā, taču 
ir plānots visu pabeigt līdz 1. sep
tembrim. Pārējie darbiņi ir tādi ik
dienas kosmētiskie remontdarbi, 
kas nepieciešami, lai sagatavotu 
skolu jaunajam mācību gadam,” 
viņa ieskicē.

Līdzīgi kā 10. vidusskolā, 
arī citās skolās remonts un kos
mētiskie uzlabojumi tiek veikti 
pašu spēkiem, izmantojot savu 
finansējumu. “Vienmēr jau tiek 
izdarīti kādi uzlabojumi. Visus 
remontdarbus šovasar veicam 
paši. Nekādu lielo darbu nebija, 
bet, iekļaujoties budžetā un iz
mantojot savus cilvēkresursus, 

Šovasar skolās remontdarbu  maz

izremontējām trīs kabinetus un 
atjaunojām sākumskolas krēslus,” 
informēja Liepājas 7. vidusskolas 
direktors Pāvels Jurs.

Citas Liepājas skolas šovasar 
nav veikušas nekādus vizuālus 
uzlabojumus. “Ņemot vērā ļoti 
pieticīgās un ierobežotās finanses 
remonta materiāliem un visam 
pārējam, šovasar tā īsti neko ne
esam darījuši. Šogad ar finansēm 
bija tā, ka nevarēja neko lielu pa
sākt,” atzina O. Kalpaka Liepājas 
15. vidusskolas direktors Gints 
Ročāns. Arī Draudzīgā aicinā
juma Liepājas pilsētas 5. vidus
skolas saimniecības daļas vadī
tājs Armands Tauriņš situāciju 
raksturoja īsi: “Nekāds remonts 

Pirmsskolas izglītības iestādes “Mazulītis” vadītāja Ilona Korjagina (no labās) un vadītājas vietniece Elga Kraukle atklāj, 
ka jaunizveidotais laukums tiks izmantots kopā ar 8. vidusskolas sākumskolas skolēniem. Tas būs iespējams, jo sākumsko-
lēniem un pirmsskolas bērniem būs dažādi laiki, kad plānots darboties laukā.

nav bijis, jo skolai finansējums 
ir nulle.”

Laukums āra aktivi-
tātēm mazajiem

Salīdzinot ar citām izglītī
bas iestādēm, lielāka rosība ir 
vērojama Liepājas 8. vidusskolā, 
precīzāk, skolas telpās izvietota
jā pirmsskolas izglītības iestādē 
(PII) “Mazulītis”. Atgādinām, ka 
2021. gada septembrī Liepājas 
8. vidusskolā tika atvērtas trīs 
PII “Mazulītis” grupas, un šobrīd 
katrā grupā ir 16 bērni. Tādējādi 
tiek īstenots pilotprojekts, integ
rējot pirmsskolas sagatavošanas 
grupu bērnus skolas vidē. 

Šogad ir pabeigta 2022. gadā 

uzsāktā vidusskolas laukuma lab
iekārtošana pirmsskolas bērnu 
vajadzībām. Šo laukumu varēs 
izmantot arī 8. vidusskolas bēr
ni. Šī gada izmaksas laukuma 
labiekārtošanai bija 86 161 eiro, 
bet projekta īstenošana kopumā 
izmaksāja 138 161 eiro.

“Mēs priecājamies par rotaļu 
laukumu, jo tas ir iekārtots atbil
stoši pirmsskolas vecuma bērnu 
vajadzībām un interesēm. Tāpat 
viss atbilst drošības prasībām un 
veselības un fiziskās aktivitātes 
mācību saturam,” pastāstīja PII 
“Mazulītis” vadītājas vietniece 
izglītības jomā Elga Kraukle. 

“Rotaļu laukums ir nožogots 
un klāts ar gumijas segumu. Ir 

izveidota atpūtas zona, tāpat ir 
kustību aktivitātēm paredzēta 
zona jeb sporta laukums, kur var 
spēlēt futbolu un basketbolu. Mēs 
esam īpaši priecīgi par šādu āra 
vietu, jo aktivitātēm un mācībām 
dabā ir ļoti daudz priekšrocību – 
bērns atrodas svaigā gaisā, var 
laukā visu ko pētīt, praktiski dar
boties, novērot, izdarīt secināju
mus un dalīties savā pieredzē. 
Manuprāt, rotaļas dabā vairo arī 
prieku mācīties, jo laukā bērni var 
darboties pēc saviem ieskatiem,” 
klāstīja E. Kraukle. 

Lai nodrošinātu iespēju mā
cīties svaigā gaisā, laukumā ir 
novietoti vairāki galdi ar soliņiem 
un ierīkots apgaismojums.

Jurģis 
Vaitilāvičs – 
pensionārs: 

– Mums 
Kazdangā pie 
skolas bija 
dārziņš. Trīs 

reizes vasarā bija jāiet uz skolu 
un tas jāravē. Pavisam droši 
neatceros, bet laikam skolā kaut 
ko vajadzēja krāsot, solus pārnest. 
Ja bērnus neliek pie darba, viņi 
izlaižas, slinko, nekas no viņiem 
nebūs. Agrāk, kad vecāki pateica, 
kas jādara, nebija pat tādas 
domas, ka varētu neklausīt. Darīju, 
ko lika. 

Līva Krāģe – 
zobārstniecības 
māsa: 

– Mana skola 
bija Vandzenes 
muižā, un daudz 
ko darījām paši. 

Mums pat atļāva klasēs sienas 
krāsot tā, kā paši gribam. Vienu 
gadu mums uzdāvināja krāsas, 
tad uz klases sienām uzzīmējām 
zāli, puķes un debesis. Mūsdienās 
bērniem nekas nav ļauts darīt. 
Mēs paši mazgājām klasē grīdu, 
nesām malku krāsnīm, virtuvē 
palīdzējām, galdus ēdamtelpā 
klājām.

Dina 
Kundziņa – 
skolotāja:  

– Sākumā 
mācījos lauku 
pamatskolā. 
Telpas tīrījām, 

malku nesām, vasarā bija 
jāravē izmēģinājumu lauciņš. 
Mācību laikā skolā paši 
mazgājām grīdu, tas nebija 
nekas neparasts. Runājot par 
remontu skolā, krāsas sagādāja 
centralizēti un daudz ko darīja 
paši skolotāji. Ko darījām 
vasarās vidusskolā,  
neatceros.

Zenta 
Vanaga – 
pensionāre:   

– Mācījos 
lauku skolā 
Asītē, Embūtes 
pusē. Pie skolas 

audzēja dārzeņus skolas virtuvei, 
ravējām tās dobes. Mēs, bērni, 
vasarās paši meklējām darbu, 
strādājām kolhozā. Atceros, ka 
varēja kaut ko nopelnīt, vācot 
sienu, un mēs par to bijām  
ļoti priecīgi. Par to naudiņu 
pirkām skolai vajadzīgās lietas. 
Ziemā bērni tīrīja no celiņiem 
sniegu. 

Jeļena 
Treide – šuj 
tautastērpus: 

– Mācījos 
Brocēnos, un 
vasarās obligāti 
bija trīs dienas 

skolā jānostrādā. Pie skolas 
bija izmēģinājumu lauciņš, ko 
ravējām. Tīrīju arī zāli starp 
bruģa plāksnēm. Tad vēl divas 
dienas obligāti bija jānostrādā 
kolhoza biešu laukā. Skola mums 
nebija jāremontē, tikai mācību 
laikā mazgājām klases un kāpnes. 
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